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Undervisningsminister Tina Nedergaards skriftlige svar til medlem af Folketinget Jesper Petersen (SF) 
på spørgsmål af 1. oktober 2010 (nr. S 4)

”Hvordan mener ministeren, at besparelserne på efterskoler stemmer overens med ambitionerne om at 
løfte udkantsområderne og få flere igennem uddannelsessystemet?”

Svar (endeligt):
Jeg kan oplyse, at efterskolerne generelt set har en god økonomi og har oplevet store aktivitetsstignin-
ger de seneste år, som langt overstiger elevtalsudviklingen i folkeskolen. I 2009 havde sektoren et sam-
let overskud på knap 130 mio. kr. Det svarer til et overskud på omkring 5.300 kr. pr. årselev. Samtidig 
har de en voksende positiv egenkapital. 

Reduktionen af elevstøtten er først fuldt indfaset i 2013, hvilket giver skolerne en årrække til at tilpasse 
deres økonomi. Jeg tror derfor, at det vil være muligt for langt de fleste skoler at nedbringe deres om-
kostninger og tilpasse egenbetalingen sådan, at besparelserne på elevstøtten ikke udelukkende skal bæ-
res af forældrene.

Jeg forventer således, at der fremover fortsat vil være mange efterskoler fordelt over hele landet, der 
giver let adgang til et efterskoleophold.

Tina Nedergaard


